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   ISBN 978-5-261-01177-4   В книге рассматривается арктическая сетевая дипломатия в
контексте формирования новой полицентричной модели мироустройства и роста
глобальной нестабильности. В дискурсе гибридной войны против России анализируются
мегатренды борьбы за влияние в регионе как приарктических государств, так и
внерегиональных игроков и их организаций. С учетом феномена технологической
революции, включая четвертую промышленную революцию, исследуется роль «сетевой
дипломатии 2.0» как компонента «мягкой силы 2.0». В контексте курса США на
глобальное информационное доминирование приводится интерпретация
военно-политических, финансово-экономических, экологических и современных
дипломатических инструментов противоборства в Арктике, а также основных позиций
НАТО, Арктического совета, СБЕР, ЕС и иных влиятельных международных
организаций. Для научных сотрудников, преподавателей, студентов и аспирантов, а
также для широкого круга читателей, интересующихся современными международными
процессами в мире и в Арктике.       The book is about the Arctic
network diplomacy in the context of the formation of the new polycentric world order model and
the growth of global instability. The megatrends of the struggle of the Arctic states and
non-regional players and their organizations for the influence in the region are analyzed in the
discourse of a hybrid war against Russia. We investigate the role of “Network Diplomacy 2.0” as
a component of “Soft Power 2.0” in light of the phenomenon of the technological revolution,
including  Industry 4.0. In the context of the US policy for global information dominance the
interpretation of military and political, economic and financial, environmental and modern
diplomatic instruments of confrontation in the Arctic is presented, as well as the principal
positions of NATO, the Arctic Council, the Council of the Barents Euro-Arctic Region, the EU
and other influential international organizations. The book is intended for researchers, teachers,
students and postgraduate students, as well as for non-specialist audiences interested in the
modern international processes in the world and in the Arctic.
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